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ORSZAGGYULESI KEPVISEL O

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l
szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .§ 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterhez,

Volt béremelés, nincs béremelés: valóban lenyelik az állami intézmények a bérminimum -

emelést? Mi lesz a szociális dolgozók bérével? "

címmel . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Hiába a garantált bérminimum emelése 2017-t ő l, úgy tűnik, a közszférában ebből sokan nem
fognak érezni semmit. Egy közösségi oldalon jelent meg egy levél, amelyben egy intézmén y
arról tájékoztatja minden alkalmazottját : 2017-től a bérüknek azt a részét, amiről a munkáltató
dönt, pontosan annyival csökkentik, amennyivel a garantált bérminimum emelkedik. Tehát
valójában lenyelik a béremelést, a fizetés összege pedig változatlan marad . A visszajelzések
alapján a gyakorlat az ágazatban általánosan jellemz ő , és nincs kizárva, hogy a közszféra
valamennyi részét érinti .
Az eset nem egyedi: több minisztériumi háttérintézményben és cégben is hasonlóró l
panaszkodnak.
A szociális szakma dolgozói számítottak a bérminimum általi fizetésnövekedésre, amib ő l
most egy részük a jelek szerint nem lát semmit . De az is problémát okoz, hogy azokban a z
intézményekben, ahol van munkáltatói illetményrész, és ezt az említett módon visszavágják ,
nőhet a bérfeszültség az alacsonyabb és a magasabb képzettségű dolgozók között, előbbiek
ugyanis nem kapják meg a bérminimum növelésébő l származó pluszt, míg utóbbiaknak több
jutott az ágazati keretből .



A civileknél különösen súlyos problémát okoz, hogy nem biztosítják a különböz ő
emelésekhez szükséges forrásokat, miközben az emelést jogszabályilag el őírják az

intézmények számára.

Mindezek miatt az alábbiakat kérdezem Miniszter Úrtól :

• Kaptak-e plusz forrást az intézmények a bérminimum emeléséb ől fakadó
bérkorrekcióra? Ha nem, akkor miért nem ?

• Az említett jelenség pontosan mennyi munkavállalót, szociális intézményt érint ?
• Más ágazatokban mennyi munkavállalót és intézményt érint az, hogy a

bérminimum emelése ellenére nem változik az érintettek fizetése ?
• Miért nem biztosítja teljes körűen a kormány a fenntartók számára a különböz ő

béremelésekhez kapcsolódó forrásokat ?
• Miért csak az egyházak számára adnak többletforrásokat, miközben minde n

fenntartó számára kötelezettség az érintettek bérének emelése ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . február 8 .

orózs Lajos
országgyű lési képviselő

(MSZP)
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